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Protokół nr 9 

z posiedzenia Komisji Sportu, Turystyki i Rekreacji 

w dniu 27 listopada 2019 r. 

 

 

PROPONOWANY PORZĄDEK POSIEDZENIA: 

 

1. Otwarcie posiedzenia Komisji Sportu, Turystyki i Rekreacji. 
2. Przyjęcie porządku obrad Komisji Sportu, Turystyki i Rekreacji.  
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji Sportu, Turystyki i Rekreacji 

( 18 października 2019 r.). 
4. Omówienie i zaopiniowanie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2020 – 2030.  
5. Omówienie i zaopiniowanie projektu budżetu na rok 2020.   
6. Sprawy różne. 
 

 

Ad. 1 

Otwarcie posiedzenia Komisji Sportu, Turystyki i Rekreacji. 
 

Posiedzenie otworzyła Przewodnicząca Komisji Sportu, Turystyki i Rekreacji -  Pani Julia Kloc - 

Kondracka. Powitała członków komisji oraz zaproszonych gości.   

Na posiedzeniu obecni byli Członkowie Komisji Sportu, Turystyki i Rekreacji /10 osób/ na 12 

Członków Komisji.  

 

Ad.2 

Przyjęcie porządku obrad Komisji Sportu, Turystyki i Rekreacji.  
 

Przewodnicząca Komisji Sportu, Turystyki i Rekreacji -  Pani Julia Kloc - Kondracka przedstawiła 

proponowany porządek obrad i poddała go pod głosowanie:  

ZA – 10, PRZECIW – 0, WSTRZYMAŁ SIĘ – 0. 

 

Ad.3 
Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji Sportu, Turystyki i Rekreacji  
(18 października 2019 r.). 
 
Nikt nie wniósł uwag i zastrzeżeń do protokołów. 
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Na podstawie § 44m ust. 2 Statutu Województwa Śląskiego protokół do którego  
nie wniesiono zastrzeżeń został przyjęty. 

Ad.4 
Omówienie i zaopiniowanie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2020 – 2030.  
 
Przewodnicząca Komisji Sportu, Turystyki i Rekreacji -  Pani Julia Kloc – Kondracka, 
Poprosiła o wprowadzenie do WPF-u na lata 2020-2030.  
 
Kierownik referatu ds. Wieloletniej Prognozy Finansowej - Pan Sebastian Krajewski,  
Powiedział, że załącznik, który otrzymali radni zawiera wszystkie podstawowe wielkości 
budżetowe, które są planowane lub prognozowane na rok przyszły i do roku 2030. Dodał, że ta 
część zawiera również prognozę długu województwa śląskiego przewidywaną na te lata. 
Dopowiedział, że załącznik nr 2 przestawia przedsięwzięcia wieloletnie czyli wszystkie zadania, 
które wykraczają poza rok budżetowy. Następnie powiedział, że załącznik nr 3 czyli objaśnienia 
przyjętych wartości, które przyjęliśmy w pierwszych dwóch załącznikach. Dodał, że tam starali się 
objaśnić kwestie związane z długiem, z obowiązywaniem nowego indywidualnego wskaźnika 
zadłużenia. Powiedział, że pierwszy rok obowiązywania prognozy  tj. 2020 jest tożsamy  
z projektem budżetu na ten rok.  
 
Przewodnicząca Komisji Sportu, Turystyki i Rekreacji -  Pani Julia Kloc – Kondracka, 
Zapytała czy ktoś z członków komisji ma pytania lub chciałby wnieść poprawki do Wieloletniej 
Prognozy Finansowej na lata 2020-2030.  
 
Nikt nie wniósł uwag, ani poprawek do Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2020 – 2030. 
  
Przewodnicząca Komisji Sportu, Turystyki i Rekreacji -  Pani Julia Kloc – Kondracka, 
Poprosiła członków komisji o zaopiniowanie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2020 – 
2030, głosowanie :  
 
ZA – 10, PRZECIW – 0, WSTRZYMAŁ SIĘ – 0. 

 

Ad. 5 
Omówienie i zaopiniowanie projektu budżetu na rok 2020.   
 
Przewodnicząca Komisji Sportu, Turystyki i Rekreacji -  Pani Julia Kloc – Kondracka, 
Poprosiła o wprowadzenie do budżetu na rok 2020.  
 
Dyrektor Wydziału Finansowego – Pani Joanna Myszor,  
Powiedziała, że pierwszy rok WPF-u jest zgodny z projektem budżetu, wszelkie wartości 
podstawowe są jak najbardziej zgodne. Stwierdziła, iż projekt budżetu na rok 2020 tak jak  
w materiałach, które otrzymali państwo radni kształtuje się następująco: dochody ogółem są na 
poziomie 1,8 mld zł., natomiast wydatki ogółem 1,9 mld zł. Dodała, że dla zrównoważenia 
budżetu w związku z deficytem na poziomie 125 mln zł. zaplanowane zostały kredyty bankowe 
na poziomie 196 mln zł. Dopowiedziała, że planowane są tzw. wolne środki na poziomie 36 mln  
i jest to kwota, która stanowi niewykorzystaną pulę wolnych środków z roku 2018. Dodała, że 
były przechowywane przez cały rok w związku z prowadzonym postępowaniem sądowym z firmą 
„Pesa”, to jest postępowanie po zakończonym projekcie unijnym. Powiedziała, że firmą „Pesa” 
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dostarczyła wszystkie pojazdy, które obejmowały umowę ale ze znacznym opóźnieniem  
w związku z tym trwa proces sądowy.   
 
Członek Komisji Sportu, Turystyki i Rekreacji – Pan Marek Kopel, 
Zapytał w jakiej wysokości były kary. 
 
Dyrektor Wydziału Finansowego – Pani Joanna Myszor,  
Odpowiedziała, że zamrożone były 33 mln kary oraz, że sięgnęły ponad 100 mln zł. Dodała,  
że takie kary wynikały z umowy.  
Dopowiedziała, że wolnych środków była to kwota 36 mln, następnie dla zrównoważenia 
budżetu został przyjęty kredyt 196 mln oraz spłatę rat pożyczek udzielonych szpitalom na 
poziomie 10 mln, są to spłaty, które wynikają z harmonogramów, umów i realnie nie spodziewają 
się żeby wpłynęły gdyż co roku szpitale mają trudną sytuację finansową i docelowo są umorzone 
te raty. Dodała, że w budżecie na przyszły rok zaplanowane są rozchody, czyli spłaty rat kredytów 
zaciągniętych do tej pory, jest to poziom 118 mln. Dopowiedziała, że poziom dochodów jest to 
kwota 1,8 mln na tak wysoki poziom wpływ mają bardzo dobre dochody z cit-u oraz pit-u. 
Dodała, ze przewidują też duże wpływy ze środków unijnych ponieważ realizowany jest duży 
projekt „Planetarium” oraz jest duża pula  środków na realizację projektów RPO na drogach 
wojewódzkich.  
 
Członek Komisji Sportu, Turystyki i Rekreacji – Pan Przemysław Wydra, 
Zapytał czy firmę „Pesa” pozwał Urząd Marszałkowski. 
 
Dyrektor Wydziału Finansowego – Pani Joanna Myszor,  
Powiedziała, że nie zna szczegółów, ale wydaje jej się, że pozew jest obustronny.  
Dodała, że „Pesa” wniosła o zmianę kar.  
 
 
Członek Komisji Sportu, Turystyki i Rekreacji – Pan Stanisław Jaszczuk, 
Zapytał, czy jest brana pod uwagę opcja ugody. 
 
Dyrektor Wydziału Finansowego – Pani Joanna Myszor,  
Odpowiedziała, że woleli iść w stronę sądu powszechnego przy takim dużym kontrakcie.  
 
Członek Komisji Sportu, Turystyki i Rekreacji – Pan Marek Kopel, 
Powiedział, że nie wolno rezygnować z kar umownych.  
 
Przewodnicząca Komisji Sportu, Turystyki i Rekreacji -  Pani Julia Kloc – Kondracka, 
Poprosiła dyrektora Wydziału Kultury i Sportu oraz Wydziału Turystyki o kilka słów na temat 
budżetu.  
 
Dyrektor Wydziału Kultury i Sportu – Pan Paweł Rassek,  
Powiedział, że Zarząd Województwa Śląskiego zaplanował w przyszłym roku dofinansowanie 
Stadionu Śląskiego w postaci podpisania dwóch umów wykonawczych na kwotę 18 mln, oraz 12 
mln złotych.  
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Członek Komisji Sportu, Turystyki i Rekreacji – Pan Marek Kopel, 
Zapytał czy 2mln na umowę utrzymaniową to nie jest przesadzona kwota. 
 
Dyrektor Wydziału Kultury i Sportu – Pan Paweł Rassek,  
Odpowiedział, że przede wszystkim chodzi o zakup materiałów, zakup usług, tam jest nie tylko 
wynagrodzenie, podatek od nieruchomości, dzierżawa, ale pozostała promocja i reklama dlatego 
to wszystko wchodzi w skład tej dużej umowy.  
 
Członek Komisji Sportu, Turystyki i Rekreacji – Pan Marek Kopel, 
Zapytał o trzeci wniosek tzw. dokapitalizowanie na 20 mln i prosił o wyjaśnienie.  
 
Dyrektor Wydziału Finansowego – Pani Joanna Myszor,  
Odpowiedziała, że to temat dot. Nadzory Właścicielskiego i niestety nie zna szczegółów.  
 
Dyrektor Wydziału Kultury i Sportu – Pan Paweł Rassek,  
Powiedział, że nie chce wchodzić w kompetencję Wydziału Nadzoru Właścicielskiego, natomiast 
jednym z pomysłów jest zrobienie tam dużego zaplecza konferencyjnego oraz budowa boiska 
zadaszonego.  
 
Członek Komisji Sportu, Turystyki i Rekreacji – Pan Stanisław Jaszczuk, 
Zapytał, czy kwota 13 mln to jedyna kwota sporna czy są jeszcze jakieś inne. 
 
Dyrektor Wydziału Finansowego – Pani Joanna Myszor,  
Odpowiedziała, że spornych jest w sumie pięć. 
 
Członek Komisji Sportu, Turystyki i Rekreacji – Pan Stanisław Jaszczuk, 
Dopytał, czy kwota 900 tys. na obsługę prawną jest przeznaczona właśnie na te sprawy. 
 
Dyrektor Wydziału Finansowego – Pani Joanna Myszor,  
Odpowiedziała, że ta kwota dot. sprawy tzw. „krokodyli” z czasów kiedy Urząd Marszałkowski 
bez spółki prowadził inwestycje.  
 
Członek Komisji Sportu, Turystyki i Rekreacji – Pan Stanisław Jaszczuk, 
Dopytał jak długo trwa ten spór i na jakim to jest etapie.  
 
Dyrektor Wydziału Finansowego – Pani Joanna Myszor,  
Odpowiedziała, że nie ma informacji w tym temacie, natomiast prawdopodobnie spór trwa od 
2012 roku.  
 
Członek Komisji Sportu, Turystyki i Rekreacji – Pan Marek Kopel, 
Zapytał o informację dot. tabeli nr 4 gdzie są różne wnioski instytucji o środki finansowe tylko 
bez żadnego komentarza. Dopytał czy dyrektor z danej instytucji jest rzetelny i wykazuje to co 
jest mu niezbędnie potrzebne, czy może wrzuca do tego co chce. Dopowiedział, że brakuje mu 
tutaj komentarza ze strony Zarządu.  
 
 
Dyrektor Wydziału Finansowego – Pani Joanna Myszor,  
Odpowiedziała, że przekaże tą informację do członków zarządu.  
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Członek Komisji Sportu, Turystyki i Rekreacji – Pan Andrzej Molin,  
Zapytał czy oprócz tego zestawienia była jeszcze szersza lista.  
 
Dyrektor Wydziału Finansowego – Pani Joanna Myszor,  
Odpowiedziała, że zarząd pracuje na bardziej analitycznej tabeli i ona jest drukowana  
w formacie a3.  
 
Członek Komisji Sportu, Turystyki i Rekreacji – Pan Andrzej Molin,  
Zapytał czy nie było więcej życzeń o dodatkowe środki. 
 
Dyrektor Wydziału Finansowego – Pani Joanna Myszor,  
Odpowiedziała, że to co było pilne zostało uwzględnione, natomiast w tej tabeli zostały 
wykazane zadania  na które znalazły się środki, a zadania nie były na tyle pilne żeby w tym 
projekcie się znaleźć.  
 
Dyrektor Wydziału Kultury i Sportu – Pan Paweł Rassek,  
Powiedział, że Ministerstwo Sportu przyznało nam organizację Olimpiady Młodzieży w sportach 
zimowych, to musiało być ujęte w planie budżetu kwotą 700 tys. zł. Dodał, że pozostałe 
elementy, które są obligatoryjne dla województwa czyli współpraca z okręgowymi związkami 
sportowymi, które dostają dotację na szkolenie dzieci i młodzieży, na obozy szkoleniowe. Dodał, 
że zostały przeznaczone środki na sport akademicki, sporty lotnicze, sporty motorowe. 
Dopowiedział, że zarząd województwa w tym roku postanowił zwiększyć dotacje na zadania  
z zakresu ratownictwa górskiego i wodnego. Dopowiedział, że w poprzednim roku było na to 540 
tys. w późniejszym terminie pan Marszałek zdecydował żeby dodatkowe koszty przerzucić  
w związku z dofinansowanie wopr-ów. Dodał, że w tym roku Marszałek zdecydował, że będzie to 
kwota miliona złotych na bezpieczeństwo w górach i nad wodą, jak również we wnioskach 
dodatkowych polecił ująć kwotę w wysokości pół miliona złotych na to działanie.  
 
Członek Komisji Sportu, Turystyki i Rekreacji – Pan Marek Kopel, 
Zapytał o dodatkowe zadania w kwocie 1,5 mln zł czy były takie środki w poprzednich latach.  
 
Dyrektor Wydziału Kultury i Sportu – Pan Paweł Rassek,  
Odpowiedział, że nie było wcześniej takich zadań.  
 
Przewodnicząca Komisji Sportu, Turystyki i Rekreacji -  Pani Julia Kloc – Kondracka, 
Zapytała o współorganizację imprez sportowych w województwie śląskim i czy są już jakieś 
konkretne pomysły.  
 
Dyrektor Wydziału Kultury i Sportu – Pan Paweł Rassek,  
Odpowiedział, że czekają na ogłoszenie konkursów i wszystko zależy od tego jakie wnioski 
wpłyną.  
 
Dyrektor Wydziału Turystyki – Pan Wojciech Dziąbek,  
Powiedział, że budżet Wydziału Turystyki jest na poziomie 1,960 mln zł i generalnie są to 
konkursy w turystyce oraz wydatki związane z rozwojem produktu turystycznego, zgodnie  
z programem rozwoju turystyki mamy województwo podzielone na subregiony tj. Jura 
Krakowsko – Częstochowska, Metropolia, Beskid oraz Śląski Cieszyński i starają się prowadzić tak 
zadania aby w każdym w tych subregionów rozwijać produkty turystyczne. Dodał, że są na końcu 
opracowania strategii subregionu zachodniego, która była do tej pory najbardziej pomijana. 
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Dopowiedział, że będą chcieli kontynuować realizację zadania pt. „Juromania”, która jest 
realizowana wspólnie z województwem Małopolskim. Dodał, że pozostałe zadania są związane 
ze wspieraniem imprez turystycznych w województwie, jak również udział w targach 
turystycznych zagranicznych tam gdzie województwo ma podpisane umowy partnerskie.  
  
Przewodnicząca Komisji Sportu, Turystyki i Rekreacji -  Pani Julia Kloc – Kondracka, 
Poprosiła członków komisji o zaopiniowanie budżetu na rok 2020, 
głosowanie :  
 
ZA – 6, PRZECIW – 4, WSTRZYMAŁ SIĘ – 0. 

 
Ad.6 
Sprawy różne.  
 

Przewodnicząca Komisji Sportu, Turystyki i Rekreacji -  Pani Julia Kloc – Kondracka, 
Poprosiła członków komisji o przesyłanie propozycji do planu pracy na rok 2020.  

 

Członek Komisji Sportu, Turystyki i Rekreacji – Pan Andrzej Molin,  
Powiedział, że Pan Adam Małysz zwrócił się do władz Wisły z propozycją spotkania 

spowodowaną tym ,że muzeum, które mieli Państwo okazje zobaczyć jest lokalowo 

niewystarczające i Zakopane ma pomysł żeby przenieść to muzeum z Wisły do Zakopanego. 

Dodał, że miasto Wisła ma możliwości lokalowe i jeżeli komisja zechce wysłuchać propozycji 

Pana Adama oraz władz miasta to bardzo chętnie się spotkają z członkami komisji Sportu, 

Turystyki i Rekreacji.  

 

Członek Komisji Sportu, Turystyki i Rekreacji – Pan Marek Kopel, 
Poprosił o uwzględnienie w planie pracy wizytację w Parku Śląskim.  

  

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Komisji Sportu, Turystyki i Rekreacji -  
Pani Julia Kloc – Kondracka, zamknęła posiedzenie Komisji. 
 

 

Julia Kloc - Kondracka 

 

 

Przewodnicząca 

Komisji Sportu, Turystyki i Rekreacji 

 

Protokół sporządził 

Łukasz Krawczyk  


